
 

 1 

 
 
 
 
Verksamhetsberättelse för 
Socialdemokratiska 
studentförbundet 2014/2015 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 2 

Innehåll  

1 Förbundets medlemmar och klubbar  

1.1 Klubbar  

1.2 Medlemmar  

2 Förtroendevalda på kongressen 2012  

2.1 Förbundsstyrelsen  

2.2 Libertas  

2.2 Valberedning  

2.4 Revisorer  

3 Medlemskap och representation  

3.1 Medlemskap i andra organisationer  

3.2 Representation i andra organisationer  

4 Nätverk  

4.1 Burmautskottet  

4.2 Migrationspolitiska nätverket  

5 Tidskriften Libertas  

6 Förbundsstyrelsens arbete  

6.1 Verksamhetsplanen  

7 Kansliet  

8 Supervalåret 2014  

8.1 Riksdagsvalet 

8.2 Partiets valmanifest 

8.3 Homeparty 

8.4 Extravalsituationen 2014 

 



 

 3 

9 Internationellt  

9.1 Internationell samordning  

9.2 FNSU  

9.3 YES  

9.4 IUSY  

10 Studier och påverkan  

10.1 Ledarskapsutbildning för kvinnor  

10.2 Wigforssakademin  

10.3 Grundkursverksamhet  

10.4 Höst – och vårkonferens 

10.5 Studieupptakt 

10.6 Forskarkonferensen 

10.7 Klimattoppmöte Paris 

10.8 Möte ministrar 

10.9 S-studenter i media 

10.10 Partikongress 

10.11 Kampanjer 

10.12 Almedalen 

10.13 Stockholm Pride 

10.14 Seminarium med företrädare 

10.15 Presskonferens med Magdalena Andersson 

10.16 Partiets jämställdhetsgrupp 

10.17 Riksdagsseminarium om ”Skolan ur ur krisen” 

10.18 8 mars 2015 

10.19 Hemsida och sociala medier  



 

 4 

 

11 Facklig politisk samverkan  

12 Nya styrande dokument 

12.1 Långtidsplan 

12 Organisation  

12. Kongressen 2013  

12. Rådslag  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 5 

 
 
 
 
1 Förbundets medlemmar och klubbar 
 
1.1 Klubbar 
Följande klubbar har under verksamhetsåret varit anslutna till förbundet: 

� Axis Mundi (Kalmar) 

� Bårås S-studenter 

� Cuprimontanus (Falun-Borlänge)  

� Demos (Växjö)  

� Göteborgs socialdemokratiska högskoleförening  

� Halmstad S-studenter  

� Helsingborgs S-studenter 

� Jönköpings S-studenter 

� Karlstads socialdemokratiska studentklubb  

� Laboremus (Uppsala)  

� Lectio (Västerås)  

� Lunds socialdemokratiska studentklubb 

� Malmö S-studenter 

� Mälardalens högskolas studentförening Eskilstuna  

� Pantarei (Östersund) Perdix (Gävle)  

� Sapere Aude (Stockholm) 

� Skaraborg s-studenter (Skövde) 

� Socialdemokratiska ekonomklubben (Stockholm)  

� Socialdemokratiska handelsstudenter (Göteborg)  

� Studentföreningen vid högskolan Väst i Trollhättan  

� Norrköpings S-studenter 

� Spartacus (Linköping)  

� Socialdemokratiska studentklubben (Stockholm) 

� Socialdemokratiska teknologklubben (Stockholm)  

� S-studenter Gotland 

� Sundsvalls S-studenter 

� Unikum (Luelå) 

� Umeå socialdemokratiska högskoleförening  

� Örebro S-studenter  
 
1.2 Medlemmar 
Inledningen på höstterminen 2014 kännetecknades av valrörelsen, med 
intensivt värvande som följd. Under perioden 13 till 26 oktober genomförde 
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förbundet en eftervalskampanj. Mot terminsslutet riktades hela förbundets 
verksamhet in på det extraval alla trodde skulle annonseras i slutet av 
december. Kampanjandet var då främst inriktat på att informera om varför 
extravalet utlysts och vikten av ett starkare socialdemokratiskt mandat, 
men självklart låg också fokus på värvning, inte minst för att få in nya 
frivilliga till vårens valrörelse. Vid årsskiftet 2014/2015 hade förbundet 1 113 
medlemmar. 
 
2 Förtroendevalda på kongressen 2014 
 
2.1 Förbundsstyrelsen 
 

� Elin Ylvasdotter, vice förbundsordförande, ett år 

� Nasra Ali, ett år 

� Julia Bergh, ett år 

� Jesper Blomqvist, ett år 

� Elisabet Fjellström, ett år 

� Yasmin Hussein, ett år 

� Mohammed Kossir, ett år 

� Jonas Nordström, ett år 

� Johanna Salmi, ett år 

� Daniel Smirat, ett år 

� Adriaan van tour, ett år 
 
Talla Alkurdi, förbundsordförande, och Sverker Falk-Lissel, 
förbundssekreterare, valdes på kongressen 2013 på två år. Till 
förbundsstyrelsen adjungerades Calle Sundstedt, personalrepresentant, och 
Madeleine Bengtsson, Libertas redaktör.  
 
2.2 Libertas 
 

� Madeleine Bengtsson, redaktör, ett år 

� Simon Andersson, ett år 

� Dennys Bello, ett år (avgick i september 2014) 

� Ludvig Fahlvik, ett år 

� Johan Frick, ett år 

� Liss Jonasson, ett år 

� Johanna Mårtensson, ett år 

� Emma Nilsson, ett år 
 
2.3 Valberedning 
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� Mikael Karlsson 

� Klas Herman Lundgren 

� Siri Adelmann 

� Klara Strandberg 

� Emilia Wikström Melin 

� Maria Brehmer 

� Ludvig Sedig 
 
2.4 Revisorer 
 

� Sanna Axelsson, ordinarie 

� Mathias Eriksson, ordinarie 

� Karin Kolk, ersättare 

� Johan Nyman, ersättare 
 
 
3 Medlemskap och representation 
 
3.1 Medlemskap i andra organisationer 
Förbundet har under verksamhetsåret varit anslutet till följande 
organisationer:  
 

� Arbetarnas Bildningsförbund, ABF 

� Young European Socialists, YES  

� Förbundet Nordens Socialdemokratiska Ungdom, FNSU 

� International Union of Socialist Youth, IUSY 

� Landsrådet för Svenska Ungdomsorganisationer, LSU 

� Olof Palmes Internationella Center, OPC  

� Folk och Försvar 

� Västra Sveriges arbetares folkhögskola, VSAF 

� Ship to Gaza 

� Sveriges kvinnolobby 

� RFSU  

� KFO 

� Unga örnars vänner  
 
3.2 Representation i andra organisationer 
Förbundet har under verksamhetsåret varit representerat i följande 
organisationer: 
 

� Socialdemokraternas partistyrelse och verkställande utskott: Talla Alkurdi 
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� S-kvinnors förbundsstyrelse: Elisabet Fjellström 

� SSU:s förbundsstyrelse: Elin Ylvasdotter 

� Tage Erlanders stiftelse för internationellt samarbete: Sverker Falk-Lissel 

� YES:s byrå: Nasra Ali 

� Västra Sveriges arbetares folkhögskolas styrelse: Sofia Bohlin   

� Olof Palmes internationella centers styrelse: Nasra Ali 
 
4 Nätverk 
 
4.1 Burmautakottet 
I augusti 2014 höll Burmautskottet årsmöte i Malmö Arbetarekommuns 
lokaler i Malmö. Då valdes Emelie Svensson till ekonomiskt ansvarig och 
Charlotte Malmborg och Roaa Hamsis till koordinatorer, samtliga på ett år.  
 
I februari 2014 hade utskottet ett möte i Stockholm där de planerade inför 
redovisning av programperioden 2012-2014 samt ansökan om ny 
programperiod 2016-2019. Framförallt diskuterades arbetssätt, 
prioriteringar i utbildningsprogrammet, som till exempel långsiktiga planer 
på att kunna få med rohingyas (den muslimska minoriteten) och genom att 
ge projektets elever kunskap, information och kännedom om deras situation 
förhoppningsvis kunna bidra till att minska deras extrema utsatthet. 
 
 
Förändringar i programmet: 
Redan under 2014 började SYCB och utskottet prata om att det var dags att 
flytta in utbildningsverksamheten till Burma. Dels med tanke på det 
förbättrade säkerhetsläget men också med tanke på det förestående valet i 
Burma 2015. Hela ambitionen med verksamheten är att skapa 
förutsättningar, genom att utbilda starka kvinnliga ledare, för en stark och 
livskraftig, enad demokratirörelse. Utöver detta diskuterades att blanda 
elevunderlaget med både unga kvinnor och män. Jämställdhet är en av 
projektets mest prioriterade frågor. Denna ändring kommer att gälla från 
och med utbildningsstart (och hela biståndsprogram 2016-2019). 
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4.2 Migrationspolitiska nätverket 
Under valrörelsen hade nätverket paus för att fokusera på valarbete. I 
november återupptogs arbetet igen med en uppstarts- och utbildningshelg 
med verksamhetsplanering, besök på externa seminarier i samband med 
Socialistiskt forum och sociala medier-workshop. Under våren ägnades en 
stor del av nätverkets arbete med att ta fram ett förslag på reviderat 
migrationspolitiskt reformprogram. Reformprogrammet antogs av 
förbundets kongress 2015. 
 
5 Tidskriften Libertas 
Under verksamhetsåret gavs två antologier ut: "Provisoriska utopier" och 
"Vägen framåt". Den första bestod av texter om Wigforss bevingade begrepp, 
förslag på reformer och framåtsyftande önskemål. Den andra behandlade 
ämnet folkrörelse på olika sätt, som en hommage till partikongressen 2014:s 
tema. Antologin delades ut på sagda kongress. Representationen förbättras 
för varje ny antologi och i verksamhetsårets andra nummer var det 15 
skribenter varav fyra var ickevita och nio kvinnor. 
 
Utöver antologierna publicerades texter ungefär två gånger i veckan i 
nättidningen. Det var såväl reportage som debattartiklar, essäer och 
recensioner. Dessutom gjordes två reportageresor under verksamhetsåret: 
en till Sydafrika och en till Filippinerna. Under resorna besöktes 
samarbetsorganisationer till Olof Palme center och systerpartier. 
 
Alla klubbar erbjöds workshops i skrivande och idépolitik och några av dem 
nappade på förslaget. Malmö S-studenter, SSK, Unikum och GSHF är några 
av de klubbar som redaktionen höll workshop för. 
 
6 Förbundsstyrelsens arbete 
Styrelsen har under verksamhetsåret haft åtta ordinarie möten förutom det 
konstituerande styrelsemötet 8 juni samt sju telefonmöten. Möten har 
framförallt hållits på förbundskansliet, Sveavägen 68. Ett möte var i 
Göteborg. 
 
På varje förbundsstyrelsemöte har presidiet informerat om fattade 
presidiebeslut och andra aktuella frågor. Inför varje styrelsemöte har 
dagordning och handlingar skickats ut en vecka innan mötet. 
 
Under året har policydokument antagits gällande alkohol i 
förbundssammanhang, resor inom förbundet, förhållande mellan 
Libertas och förbundsstyrelsen, förhållandet mellan förbundsstyrelsen och 
utskott och nätverk samt ett policydokument om förbundsstyrelsens arbete. 
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Även en jämlikhetsplan och en studieplan har antagits. En attest- och 
delegationsordning har antagits av styrelsen under året. 
 
7 Kansliet 
Kansliet har under verksamhetsåret bestått av av förbundsordförande, 
förbundssekreterare samt en ombudsman, Calle Sundstedt. Fram till och 
med september 2014 var kansliet utökat med en valombudsman, Malin J-son 
Höök. Under perioden januari till mars var kansliet utökat med en extra 
ombudsman, Johan Ekström. I slutet av verksamhetsåret slutade Calle 
Sundstedt som ordinarie ombudsman och ersatts av Åsa Zetterberg. 
 
Under cirka en månad före valet arvoderade förbundet lokala 
kampanjsamordnare på heltid. Kampanjsamordnarna arbetade självständigt 
med att stötta och samordna klubbarnas valarbete och arbetade därmed 
mycket nära dessa. Valarbetarna var placerade i Malmö/Lund, Växjö, 
Göteborg, Linköping/Norrköping, Stockholm, Uppsala, Karlstad och Umeå. 
 
8 Supervalåret 2014 
 
8.1 Riksdagsvalet 
Det politiska arbetet under verksamhetsåret har präglats av valet 2014. 
Förbundet gick in i valrörelsen med tre fokusfrågor som antogs tillsammans 
med klubbarna. Dessa frågor var: lärarledd tid i högre utbildning, jämställda 
löner samt fler bostäder. Hela förbundet syntes aktivt runt om i landet och 
genomförde tillsammans med medlemmarna en stark insats för att få till ett 
regeringsskifte.  
 
Även om valresultatet 2014 innebar att Socialdemokraterna kunde hamna i 
regeringsställning igen och att Sverige fick en ny politisk kurs, var det också 
en besvikelse för arbetarrörelsen eftersom detta var partiets näst sämsta 
valresultatet sedan rösträttens införande. Samtidigt blev 
Sverigedemokraterna Sveriges tredje största parti och Socialdemokraterna 
gick miste om många progressiva röster som gick till FI istället. En viktig 
lärdom för Socialdemokraterna är att våga vara progressiv och radikal i 
frågor gällande feminism, miljö samt investeringar.  

S-studenter gjorde en lyckad valrörelse där Socialdemokraterna vann 
studenternas röster, detta trots att Socialdemokraterna gjorde ett sämre 
resultat bland unga. S-studenters paroll för riksdagsvalet var “Dags för en 
klassmedveten feminism”. Parollen togs först fram till 8 mars 2014, men 
förfinades slutet av våren 2014. Ett underlag om parollens innebörd togs 
fram som klubbarna kunde använda i det politiska samtalet. Parollen fick 
större spridning än väntat när flera organisationer inom och utanför 
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socialdemokratin tog den till sin egen eller förfinade den. S-studenter tar 
dock inte på något sätt åt sig äran för att Liberalerna (då Folkpartiet) 
under sommaren 2014 lanserade vad som kan anses vara en motkampanj - 
“Feminism utan socialism”. Parollen klassmedveten feminism blev temat för 
S-studenters deltagande på Almedalsveckan då en banderoll togs fram och 
mingel samt samtal genomfördes på temat. Förbundsordförande deltog i 
flera debatter och samtal om feminism och där just S-studenters paroll 
lyftes fram.  

Till valrörelsens material tog förbundet fram en grafisk profil där rosor i 
höstiga färger omger politiska budskap i mitten. Affischer, foldrar med mera 
fick samma profil. Koordinerat med partiets valmanifestlansering togs även 
paroller fram om rätten till hyresrättsbostäder och förstahandskontrakt där 
Socialdemokraternas vallöfte var just fler hyresrätter och studentlägenheter. 

8.2 Partiets valmanifest 
Förbundsordförande deltog i framtagandet av Socialdemokraternas 
valmanifest på partistyrelsemötet och i partiets verkställande utskott. 

8.3 Homeparty 
Många klubbar och föreningar anordnade så kallade homeparty där kända 
socialdemokrater bjöds in till enkla samlingar, ofta hemma hos någon, och 
berättade om aktuella politiska frågor. 
 

8.4 Extravalssituationen 2014 
Slutet av 2014 var en turbulent tid inom svensk politik. 
Sverigedemokraterna meddelade att de tänkte rösta på Alliansens 
gemensamma budget och därmed var risken stor att regeringen skulle fällas. 
Samtal fördes mellan den socialdemokratiskt ledda regeringen och 
allianspartierna om hur situationen skulle hanteras. Allianspartierna 
uppvisade ingen vilja till samarbete och hotade därmed att försätta landet i 
en stor politisk kris. Statsminister Stefan Löfven aviserade då att regeringen 
skulle fatta beslut om extra val i slutet av december månad. Samma kväll 
som detta meddelades började hela arbetarrörelsen och likaså S-studenter 
omedelbart att organisera sig för en ny valrörelse. Förbundskansliet 
arbetade de kommande dagarna, kvällarna och nätterna med att etablera S-
studenter valorganisation för valarbetet, inför extravalet som skulle äga rum 
i mars månad. Valprogram togs fram med budskap och berättelser om vår 
bild av varför landet går in i extraval. Förbundsstyrelsen tog beslut om 
anställning av en valombudsman. Klubbar och medlemmar gav sig ut och 
började samtala i samhället om hur allianspartierna försatt landet i en djup 
kris med hjälp av berättelserna som formulerats. Förbundsstyrelsen antog 
även en ny verksamhetsbudget som var anpassad till finansiering av de 
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aktiviteter som extravalet krävde. Samma vecka som statsministern 
annonserat extravalet hade S-studenter sin höstkonferens inplanerad. 
Programmet för konferensen bibehölls men vissa delar förändrades för att 
ge utrymme för mobilisering och valupptakt. Förbundets huvudbudskap 
handlade om att tydligt peka på att det rasistiska partiet 
Sverigedemokraterna tillsammans med allianspartierna försatt landet i kris, 
och viljan och mobiliseringen var stark för att arbeta för att så inte skulle 
ske.  

Under julledigheterna och strax innan dagen för när ett slutgiltigt 
regeringsbeslut om extravalet skulle tas meddelade statsministern att en 
överenskommelse hade slutits mellan regeringen och allianspartierna, den så 
kallade decemberöverenskommelsen. Extravalet var i och med det inte 
längre aktuellt. Kort därefter tog förbundsstyrelsen beslut om att återgå till 
den budget som fastslagits innan extravalet blev aktuellt. Förbundet kunde 
då återgå till sedvanlig verksamhet. 
 
9 Internationellt 
 
9.1 Internationell samordning 
Förbundet har under en längre period arbetat med samordning som syftar 
till att öka samarbetet mellan de internationella utskotten, Burma- och 
Egyptenutskottet. Detta för att möjliggöra en koordinerad verksamhet som 
utskotten kan dra nytta av i form av gemensamma aktiviteter. 
Vårkonferensen den 25-26 april fokuserade exempelvis på feministiskt 
utrikespolitik och på nätverken och utskotten. Detta för att synliggöra 
utskotten och nätverken för medlemmarna. Det är viktigt att utskotten är 
tydligt integrerade med S-studenter.  
 
Förbundet inledde också under verksamhetsåret en process för att 
synliggöra förbundet i de organisationer vi är medlemmar i, så som IUSY, 
YES och FNSU. Vi har även arbetat med att skapa kontinuitet i det 
internationella arbetet i form av kontinuerlig dokumentation från 
internationella aktiviteter.  
 
9.2 FNSU 
Talla Alkurdi har deltagit vid ett flertal FNSU-möten under 
verksamhetsåret. Den 6-7 oktober 2014, Tyskland, Berlin, den 19-20 januari 
2015 i Reykjavik, Island och den16-17 2015 mars i Berlin. Mötena fokuserade 
till största del på förberedelser inför YES-kongressen i april.  
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9.3 YES 
S-studenter har under verksamhetsåret fokuserad på att delta på aktiviteter 
som rör Young European Socialist (YES) kongressen som anordnades i 
Switch den 9-12 april 2015. Fram till kongressen representerats förbundet av 
Milischia Rezai i styrelsen för YES. Milischia har närvarat vid YES 
byråmöten den 14-16 november 2014, Genoa, Italien. I byråmötet i Malta den 
23-25 augusti 2014 åkte Jonas Bergström som ersättare för Milischia.  
 
Nasra Ali, internationell ledare deltog även i YES-seminarium med 
Studentnätverket i Belgrad den 5-7 december 2014. Gruppen arbetade fram 
ett program, ”The System of higher educations” som sedan skickades ut till 
organisationerna. Nasra Ali åkte även med reformgruppen till Werftpful, 
Tyskland den 12-14 december 2014. Gruppen arbetade med YES-
reformprogram som skulle antas på kongressen. Nasra deltog också på 
Drafting Committee den 27-29 mars i April 2015. Gruppen arbetade med 
inkomna ändringsförslag på handlingarna inför YES-kongressen i april. 
 
Talla Alkurdi, Mohammed Kossir och Nasra Ali åkte som ombud på YES-
kongressen i Schweitz, den 9-12 april 205 för att representera förbundet. 
Under kongressen lyckades delegationen tillsammans med bland annat 
Austrian Socialist Students få igenom motion som handlade om lagliga vägar 
till EU. Tillsammans med FNSU fick även delegationen  igenom motioner så 
som Invetsments on European wide green high-speed rail network, 
Resolution on the crisis in South Sudan, Resolution on global warming, 
Rising inequality threatens our future, Standardized discount custom for 
students. 
 
Några motioner som antogs, och som FNSU, våra nordiska kamrater, och vi 
reserverade oss för var bland annat legaliseringen av Marijuana och Ja till 
surrogatmödraskap. Nasra Ali valdes även som representant i styrelsen för 
S-studenter och som Studenter-koordinator för Studentnätverket i YES. 
Nasra deltog på YES-styrelsemöte den 29-30 maj 2015 i Riga.  
 
9.4 IUSY 
Med hänsyn till det intensiva valåret och förbundets budget har S-studenter 
deltagit i färre IUSY-evenemang än tidigare år. Verksamhetsåret 
fokuserades till största del på YES och på YES-kongressen.  
 
10 Studier och påverkan 
Den huvudsakliga studieverksamheten i förbundet bedrivs av klubbarna. 
Många klubbar har studieverksamhet varje vecka och under året har vi 
också sett att de regionala gemensamma studierna ökat även under detta 
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verksamhetsår. I det följande beskrivs dock endast den verksamhet 
förbundet står bakom. 
 
10.1 Ledarskapsutbildning för kvinnor 
Den 13-15 mars 2015 genomfördes vår årligt återkommande 
ledarskapsutbildning för kvinnor. Utgångspunkten för utbildningen är 
behovet av att utveckla och stärka kvinnliga ledare i förbundet, både de som 
har och de som har intresse av att i framtiden ta ledande ansvar i förbundet 
och utanför det. Utgångspunkten är att den enskilda individens 
ledarförmåga tränas i relation till en rad olika frågor och situationer som 
ledare kommer att behöva ta ställning till. Likväl handlar det om att ge 
deltagarna en insikt i sin roll som ledare; en självkännedom om hur de 
agerar i givna situationer och en insikt i hur deras agerande uppfattas av 
andra. Ett 20-tal unga kvinnor deltog och utvärderingarna visade på en 
mycket lyckad utbildning.  
 
10.2 Wigforssakademin 
Förbundet har under verksamhetsåret anordnat Wigforssakademin i 
samarbete med Viskardalens folkhögskola, ABF, Arbetarrörelsens 
Tankesmedja och Arbetarrörelsens forskarnätverk. En arbetsgrupp 
bestående av representanter från Viskadalens folkhögskola, S-studenter och 
ABF har arbetat med kursens upplägg och genomförande. 
Wigforssakademin 2015 fortsatte med den metod som hade prövats och 
utvecklats från året innan, som kort går ut på att tiden för små 
gruppdiskussioner utökades och litteraturlistan har minskades till förmån 
för fler arbeten där deltagarens egen kunskap sätts i centrum.  
 
Wigforssakademin har, i likhet med förbundets övriga studieverksamhet, 
varit populär och antalet ansökningar låg på en fortsatt hög nivå. 
Wigforssakademin består av tre helgträffar med seminarier och 
diskussionstillfällen. Deltagarna har även en smärre litteraturlista samt 
inlämningsuppgifter och egenarbete mellan träffarna. Kursen är en 
folkhögskolekurs och motsvarar halvtidsstudier inom högskolans grundnivå 
och berättigar deltagarna till CSN. Inom Wigforssakademin har vi arbetat 
med att ha en jämn balans av flera aspekter bland både föreläsarna och 
deltagarna.  
 
Temat för 2015 års upplaga har kretsat kring hur samhället kan reformeras. 
Den röda tråden under kursens gång har bestått i slutuppgiften som gått ut 
på att formulera en framtidsreform för ett jämlikare samhälle.  
 
Wigforssakademin bestod av tre helgträffar som hölls den 30 januari – 1 
februari, 27 – 29 mars samt 22 – 24 maj. Totalt antogs 37 personer 
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utbildningen. Alla helgträffar var på Viskadalens folkhögskola utanför Borås. 
Såväl föreläsare och deltagare var efter utbildningen nöjda med kursens 
genomförande.  
 
10.3 Grundkursverksamhet 
Förbundet tog under verksamhetsåret ett krafttag för att utöka sin 
studieverksamhet i form av att inrätta en struktur för 
grundkursverksamhet på klubbnivå. Grundkurserna följer en central 
kursplan över förbundets grundkursverksamhet, men utförs och utformas av 
klubben efter klubbarnas lokala förutsättningar och önskemål.  
 
Grundkurserna syftar till att ge nya medlemmar en introduktion till S-
studenter. Med detta ges en möjlighet att säkerställa att alla medlemmar 
har samma grundläggande kunskaper med sig i sitt vidare engagemang i 
rörelsen. Grundkursverksamheten fungerar också som ett sätt att ge ett 
välkomnande i rörelsen och ett mervärde till medlemskapet i 
Socialdemokratiska Studentförbundet.  
 
10.4 Höst- och vårkonferenser 
Den 6-7 december 2014 ägde förbundets höstkonferens rum på Runö 
folkhögskola med temat ”ideologi och framtid”. Det var en välbehövlig 
utbildningshelg efter en valrörelse som var fattig på ideologi. 40-tal 
medlemmar från majoriteten av klubbarna deltog och seminarierna 
handlade om allt ifrån den nya regeringens framtidsarbetet, till kopplingen 
mellan klimat, klass och välfärd samt arbetarrörelsens globala utmaningar. 
Deltagarna uppskattade helgen och inte minst den unika ideologiska spetsen 
på höstkonferensen. 
 
S-studenters vårkonferens anordnades mellan den 25-26:e april 2015. 
Konferensen hade ett 40-tal deltagare och hölls på Runö folkhögskola. 
Temat för konferensen var feministisk utrikespolitik och innehöll ett flertal 
olika föreläsningar inom ämnesområdet. Bland föreläsarna fanns bland 
andra Somar Al Naher, ledarskribent på Aftonbladet och Sepideh 
Nekomanesh från ekonomisk-historiska institutionen vid Stockholms 
universitet. Även S-studenters utskott och nätverk, Burmautskottet, 
Libertas, Egyptennätverket och Migrationspolitiska nätverket medverkade 
på konferensen genom en workshop där de berättade mer om sin 
verksamhet.  
 
10.5 Studieupptakt 
Den 28-29 november genomfördes en gemensam studieupptakt med 
Socialdemokraterna, S-kvinnor, SSU och Socialdemokrater för tro och 



 

 16 

solidaritet. Upptakten lockade ett hundratal deltagare och var på det stora 
hela mycket lyckad och uppskattad av deltagarna.  
 
Upptakten syftade till att kickstarta studieverksamheten efter en lång 
period av intensivt valarbete. Upptakten riktade sig till studieorganisatörer i 
de respektive organisationerna och gav bland annat inspiration, praktiska 
verktyg och utökade nätverk. 
 
Inledningsvis samlades alla deltagare och lyssnade på inledande anföranden 
av studieledare från respektive organisation. Efter det följde 
organisationsspecifika pass, regionala pass där alla deltagare samlades 
partidistriktsvis och tematiska valbara pass.  
 
S-studenters organisationsspecifika pass var inriktade på den 
grundutbildning förbundet skulle ta fram. Under passen drogs de 
huvudsakliga riktlinjerna fram för hur grundutbildnings ska vara utformad. 
Riktlinjerna lämnades senare över till förbundsstyrelsen som tog fram en 
konkret kursplan.  
 
10.6 Forskarkonferensen 
Arbetarrörelsens forskarkonferens anordnas årligen i samarbete med 
Tankesmedjan Tiden, Forskarnätverket och S-studenter. Konferensen 2015 
hade temat Jämlik hälsa. Dock ställdes konferensen in på grund av för få 
anmälningar samt svårigheter med att boka talare. 
 
10.7 Klimattoppmöte Pris 
Inför klimattoppmötet i Paris i december 2015 arbetade förbundet under 
verksamhetsåret framförallt med opinionsbildning och planering av 
kampanjer inför hösten 2015. 
 
Den 19 mars 2015 ordnade S-studenter och Socialdemokraterna i 
Europaparlamentet ett seminarium om strategier inför klimattoppmötet. 
Medverkade gjorde Jytte Guteland, europaparlamentariker, och Marie 
Jürisoo, forskare Stockholm Environment Institute. Moderator var Malin 
Hansson, redaktör tidskriften Tvärdrag. 
 
Frågeställningar som diskuterades var: Hur ska vi lyckas på 
klimatförhandlingarna i Paris i december? Vilka är de viktigaste frågorna 
och vilka strategier krävs inför mötet vi ska åstadkomma verklig 
förändring? 
 
Under vårens rådslag informerades klubbarna om seminariet, planerna för 
den fortsatta kampanjen och om olika sätt att delta i kampanjen.  



 

 17 

 
10.8 Möte med ministrar 
I S-studenters politiska påverkansarbete hölls möten mellan 
förbundsledning och ett antal statsråd. Det första mötet som ägde rum efter 
att regeringen tillträdde var med högerutbildningsministern Helene 
Hellmark Knutsson där samtal fördes gällande bland annat avgiftsfri högre 
utbildning för utomeuropeiska studenter, samt för svenska studenter som 
studerar på utländska program vid svenska lärosäten, men även om en 
stärkning av studentpolitiska organisationers ställning i 
högskoleförordningen.  

Möten ägde rum med Socialförsäkringsministern gällande individuell 
föräldraförsäkring, studenters och doktoranders rättigheter till a-kassa, 
föräldraförsäkring och sjukpenning på deltid.  

Möten gjordes även med enskilda statssekreterare som Irene Wennemo för 
att samtala om nyanländas etablering och möjligheter att verifiera sina 
utländska examina snabbare. Även möjligheter för ökat bostadsbyggande 
diskuterades med Irene Wennemo.  

Möten och förhandlingar ägde rum, inför och under partikongressen, med 
ansvarig föredragande från partistyrelsen Ylva Johansson för att få igenom 
S-studenters prioriterade fråga om individualiserad föräldraförsäkring. 
Samtal fördes även med migrationsminister Morgan Johansson angående S-
studenters fokusfråga om säkra och lagliga vägar till Europa för 
asylsökande.  

Förbundsordförande Talla Alkurdi samtalade med utbildningsutskottets 
ordförande Lena Hallengren om det fria skolvalets påverkan på segregation 
och hur vägen framåt behöver se ut inom svensk utbildningspolitik. 
 
10.9 S-studenter i media 

Partikongress 

http://www.aftonbladet.se/nyheter/article20881581.ab  

http://www.aftonbladet.se/nyheter/article20787202.ab  

http://www.dn.se/debatt/s-maste-ta-stallning-for-en-offensiv-ekonomisk-
politik-1/ 

http://www.etc.se/debatt/glom-inte-arbetarkvinnorna 

http://www.dagensarena.se/innehall/sidoorganisationernas-viktigaste-
fragor-pa-s-kongressen/  
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http://sverigesradio.se/sida/artikel.aspx?programid=83&artikel=6178027 

http://www.aip.nu/default.aspx?page=3&nyhet=41964 

http://www.metro.se/metro-debatt/debatt-lat-foraldrarna-dela-pa-ansvaret-
individualisera-foraldraforsakringen/EVHoeC!beKSz3JfWXjw/ 

Första maj  

http://www.dt.se/dalarna/mora/majtag-fick-improvisera  

Högskolepolitik 

http://www.svd.se/hogre-studier-ska-inte-vara-en-klassfraga 

http://www.dagensarena.se/opinion/s-studenter-utred-lagforslaget-om-
studieavgifter/ 

http://www.dn.se/debatt/studieavgifter-leder-till-okad-snedrekrytering/  

http://212.112.172.103/debattartiklar/2015/05/hogre-utbildning-oavsett-
vilken-bakgrund-man-har/ 

http://www.arbetarbladet.se/opinion/debatt/bygg-ut-de-regionala-
hogskolorna-fore-universiteten 

http://www.frihet.se/text/2014/08/s-lovar-nya-platser-till-hogskolan 

http://aip.nu/default.aspx?page=3&nyhet=41828 

http://nyheter24.se/debatt/790908-studentforbunden-aven-studenter-
behover-trygghet 

Extraval 

http://www.expressen.se/debatt/sluta-kabbla-taktik-och-borja-prata-politik/ 

Migrationspolitik 

http://www.dn.se/debatt/repliker/att-villkora-uppehallstillstand-skapar-en-
enorm-otrygghet/  

 

Skolan ut ur krisen 

http://www.svt.se/nyheter/svtforum/sa-tar-vi-skolan-ur-krisen 
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Utrikespolitik 

http://www.gp.se/nyheter/debatt/regeringen-måste-ta-ställning-mot-
bombningarna-av-gaza-1.213782 

http://www.expressen.se/nyheter/politik/s-ska-utreda-saudiavtalet-vidare/ 
 
10.10 Partikongress 
Partikongressen 2015 i Västerås bestod av två delar - handslag för 
framtidens folkrörelse och Sveriges nya jobbagenda. S-studenters stora fokus 
på partikongressen var att fortsätta på temat “en klassmedveten feminism” 
och då utkräva en tidsplan för införandet av individualiserad 
föräldraförsäkring. Tanken med tidsplan var att sätta press för att 
individualiserad föräldraförsäkring ska vara det givna för 
Socialdemokraterna då det på tidigare partikongresser har varit tvetydigt i 
viljan att införa en sådan. S-studenter skrev ett flertal artiklar och 
genomförde intervjuer om kampanjen, varav några listas nedan. Talla 
Alkurdi hade som förbundsordförande yttranderätt på kongressen och hade 
möten och samtal med ombud från många distriktsdelegationer, 
sidoorganisationer och fackförbund för att samla för individualiserad 
föräldraförsäkring. Förbundsstyrelseledamöter samtalade även med 
delegationsledare från olika delar av landet för att få gehör i frågan. Talla 
hade även ett flertal möten med ministern Ylva Johansson som var ansvarig 
för Sveriges nya jobbagenda. Det blev ett lyckat arbete där kongressen tog 
ett ställningstagande för just en individualiserad föräldraförsäkring.  

S-studenter gav också sitt stöd för en expansiv ekonomisk politik och skrev 
tillsammans med Skånes partidistrikt denna artikel: 
http://www.dn.se/debatt/s-maste-ta-stallning-for-en-offensiv-ekonomisk-
politik-1/ . Förbundet gav även stöd till de fackligas fråga om slopandet av 
allmän visstid. 

I kongressens folkrörelsedel ville S-studenter se tydligare åtaganden 
gällande partiets arbete med idéutveckling samt antirasism.  

S-studenter hade en monter på partikongressen där anhängare av vår 
kampanj kunde samlas och blev punkten där firandet av ställningstagandet 
för individualiserad föräldraförsäkring skedde.  

Förbundet anordnade traditionsenligt en alternativ kongressfest som även 
var ett firande av förbundets 25-årsjubileum. 
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10.11 Kampanjer 
Utöver extravalet, partikongressen och 8 mars genomförde S-studenter en 
värvningskampanj under hösten 2014 med parollen: ”Är du också trött på 
rasismen” och mer om detta finns under rubriken ”medlemmar”. S-
studenter reagerade även på det danska socialdemokratiska partiets 
kampanj, som de hade under våren 2015, där de hade en paroll som löd 
”Kommer du till Danmark ska du jobba”. Förbundet reagerade snabbt då 
kampanjen visade på Danmarks destruktiva syn på flyktingar och den 
oerhört restriktiva migrationspolitik som präglar landet där budskapet 
tycktes vara att asylrätten villkoras mot arbete. Förbundsordförande, 
förbundssekreterare och vice förbundsordförande fotograferades på liknande 
sätt som den danska kampanjen tillsammans med budskapet ”kommer du 
till Sverige så är du varmt välkommen”. 
 
10.12 Almedalen 
Under Almedalsveckan ordnade förbundet ett seminarium om jämställda 
löner tillsammans med S-kvinnor. I panelen fanns Carina Ohlsson, 
förbundsordförande S-kvinnor, Claes Stråth, generaldirektör 
Medlingsinstitutet samt Lenita Granlund, avtalssekreterare på Kommunal. 
Talla Alkurdi modererade. Seminariet var fullsatt och streamades live. 
Förbundet ordnade även ett slutet trädgårdsmingel på temat ”dags för en 
klassmedveten feminism” för medlemmar och personer som står förbundet 
nära. Minglet var mycket välbesökt. Under hela veckan syntes förbundet 
med banderollen ”Dags för en klassmedveten feminism!”. Parollen fick stort 
genomslag och användes flitigt av olika aktörer under och efter valrörelsen.  
 
Förbundet ordnade som vanligt boende för medlemmarna, men de flesta som 
var med under veckan hade ordnat eget boende. Deltagarna ansvarade som 
vanligt för sin egen vistelse, med viss samordning från kansliet. Talla 
Alkurdi deltog bland annat i panelsamtal med Magdalena Andersson och 
Carina Ohlsson, anordnat av S-kvinnor, samt i debatt-SM som handlade om 
bostadspolitik. 
 
10.13 Stockholm pride 
S-studenter deltog under hela Prideveckan i Stockholm genom bemanning 
av socialdemokraternas tält. Förbundet hade även en egen sektion i 
Pridetåget. Många nya medlemmar värvades under Prideveckan.  
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10.14 SSU:s valläger 
S-studenter deltog på SSU:s valläger med ett tält där vallägerdeltagare 
kunde få en mjukglass och prata om S-studenter. En av kvällarna anordnade 
S-studenter en alkoholfri klubb med alkoholfria drinkar. Många SSU:are 
gick med i S-studenter under vallägret. S-studenter anordnade även två 
seminarium på vallägret, ett om högskolepolitik och ett om jämställd 
arbetsmarknad. 
 

10.15 Seminarium med företrädare 
Runt om i landet anordnades seminarium med partiföreträdare på 
universitet och högskolor. Förbundet hjälpte klubbar att boka in kända 
företrädare och hjälpte även till med att ta fram affischer. 
Förbundsordförande Talla Alkurdi deltog även på många debatter runtom 
på landets högskolor och även på andra ställen. 
 

10.16 Presskonferens med Magdalena Andersson 
Socialdemokraterna lanserade en större högskolesatsning där många 
efterlängtade  högskolepolitiska reformer fanns med. Presskonferensen som 
presenterade detta paket hölls av Magdalena Andersson och 
förbundsordförande Talla Alkurdi. 
 

10.17 Partiets jämställdhetsgrupp 
Socialdemokraternas valorganisation tillsatte en referensgrupp för att 
granska och säkra att Socialdemokraternas feministiska reformer fick bästa 
möjliga mottagande. S-studenter var, genom Talla Alkurdi, en del av denna 
referensgrupp. 
 

10.18 Riksdagsseminarium om “skolan ut ur krisen” 
Arbetarrörelsens forskarnätverk, som S-studenter är en del av och var med 
och grundade, utgav en forskningsantologi om på temat skolpolitik. Boken 
som fick namnet “Skolan ut ur krisen” hade sitt släpp på ett välbesökt 
riksdagsseminarium som direktsändes av SVT Forum. Många politiker, 
samhällsdebattörer och media var på plats på riksdagsseminariet. Detta 
sammanföll väl med att S-studenter tidigare under våren 2014 hade antagit 
flera skolpolitiska reformer, exempelvis slopandet av det fria skolvalet. 
 

10.19 8 mars 2015 
Inför 8 mars 2015 lanserade S-studenter parollen “Klass, kön, högre 
utbildning”. Budskapet var att kvinnors examina inom högre utbildning 
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värderas lägre än mäns i lönekuvertet på grund av värdediskrimineringen 
mellan mans- och kvinnodominerade yrken. Med detta angreps de 
borgerligas retorik om att det skulle vara kvinnors val av utbildning det är 
fel på och inte den strukturella diskrimineringen som kvinnor utsätts för i 
utbildning, arbetsliv och i hemmet. Med detta krävde S-studenter en 
individualiserad föräldraförsäkring, en återinförd avskrivning av studielån 
samt en mer jämställd högskola. Förbundsordföranden deltog på ett 
panelsamtal anordnat av Sveriges kvinnolobby på temat jämställda löner. 
 
10.20 Hemsidan och sociala medier 
Under året lanserade S-studenter en ny hemsida som har genererat fler 
interaktioner och underlättat förbundets interna och externa 
kommunikation. Detta har varit en del av S-studenters strategiarbetet med 
sociala medier.  
 
De kanaler som framförallt har använts är hemsidan, Facebook och Twitter. 
Även Instragram har börjat användas med hjälp av olika hashtags. 
Hemsidan och Facebook-sidan har uppdaterats kontinuerligt och har båda 
under året fått en ökad tillströmning.  
 
Hemsidan är tillsammans med nyhetsbrevet och Facebook förbundskansliets 
huvudsakliga kommunikationskanal till klubbarna och även för att sprida 
information kring arrangemang och politiska ställningstaganden. Förbundet 
har fortsatt arbetet med fler digitala kampanjer och fler interaktioner. 
 
 
11 Facklig-politisk samverkan 
S-studenter tog under hösten 2014 de första stegen mot att stärka 
samarbetet och samverkan med LO-förbunden. Möte ägde rum mellan LO:s 
vice ordförande Tobias Baudin och förbundsordförande Talla Alkurdi samt 
ansvarig styrelseledamot Johanna Salmi. I samtalen beslutades att S-
studenter och LO bör utforma samarbete kring Wigforssakademin, få 
fackförbundsföreträdare till högskolor och universitet och att i framtiden 
kanske även kampanja och samtala om villkoren för studenter som 
deltidsarbetar vid sidan av sina studier. Talla Alkurdi deltog även på IF-
metalls rundabordssamtal om högre utbildning och forskning där en 
blandning av aktörer från akademi, studentkårerna och politiken deltog och 
samtalade bland annat inför regeringens högre utbildningsproposition. Inför 
partikongressen genomfördes möten och samtal med representanter från 
Kommunal, Handels, HRF och IF-metall. 
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12 Nya styrande dokument 
Förbundet har ett antal politiska och organisatoriska dokument som ska 
leda förbundets arbete mellan kongresserna.  
 
12.1 Allmänpolitiskt program 
Arbetet inleddes under hösten 2014 med att en grupp sammansattes av 
förbundsstyrelsen efter medlemmars intresseanmälningar. Arbetet leddes av 
Adriaan van Tour och Julia Berg. Gruppen bestod därutöver av Daniel 
Wolski, Annie Stenberg, David Sindmark Hörnfeldt, Johanna Mårtensson 
och Jakob Sahlin. Tre möten genomfördes, 31 oktober - 2 november 
Stockholm, 10-11 januari i Stockholm och 14-15 februari i Malmö. Vid första 
mötet lades grunden för det kommande arbetet tillsammans med mål och 
syfte. Vid andra mötet skedde den första omfattande textproduktionen. Det 
tredje mötet användes för att färdigställa texter och korrekturläsa. 
Programmet vidarearbetades ytterligare av förbundsstyrelsen, samt av 
Daniel Johansson.  
 
De målsättningar som tidigt sattes upp för arbetet med allmänpolitiska 
programmet var att programmet skulle vara aktuellt över en längre tid och 
vara tillgängligt för alla medlemmar. Arbetet präglades av ideologiska 
diskussioner och med en ödmjukhet inför socialdemokratins utmaningar. 
Programmet var ute på remiss hos klubbarna från den 30e mars till 30e 
april. Förbundsstyrelsen arbetade med remissvaren och antog det 
allmänpolitiska programmet som handling till kongressen 16-17 maj. Efter 
bearbetning och förhandlingar antogs slutligen S-studenters allmänpolitiska 
program på kongressen i Viskadalen 12-14 juni 2015. 
 
12.2 Långtidsplan 
Under verksamhetsåret arbetades en långtidsplan fram i enlighet med de 
beslut som fattades av kongressen 2014 om att uppdra åt förbundsstyrelsen 
att ta fram en långtidsplan. Det övergripande syftet med långtidsplanen är 
att stärka de organisatoriska områden i förbundet där det finns utrymme 
för utveckling och staka ut riktningen för förbundets verksamhet till och 
med 2020. Långtidsplanen togs fram av en arbetsgrupp inom 
förbundsstyrelsen och fastställdes slutligen av kongressen 2015.  
 
 
13 Organisation 
 
13.1 Kongressen 2014 
Förbundets kongress hölls i juni i Göteborg. För första gången skedde inget 
val av förbundsordförande och förbundssekreterare eftersom Talla Alkurdi 
och Sverker Falk-Lissel valts på tvåårigt mandat 2013. Daniel Johanson 
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efterträddes som vice ordförande av Elin Ylvasdotter (som då hette 
Carlsson). Kongressen kombinerades med en utvärdering av vårens 
valrörelse och en upptakt till höstens valrörelse.  
 
13.2 Rådslag 
Under året har två rådslag hållits. Höstens rådslag fokuserade läget efter 
valrörelsen och inledande diskussioner om framtagandet av en långtidsplan, 
revideringen av det allmänpolitiska programmet och arbetet inför 
partikongressen. Under vårens rådslag diskuterades utkasten till 
långtidsplanen och det allmänpolitiska programmet, samt läget inför 
partikongressen.  


